
PROTOKOLnr XIX/2021

z sesji Rady Gminy Kaczory
odbytej w dniu 19 marca 2021 r.
w Gminnym Osrodku Kultury

w Kaczorach

W obradach uczestniczvli:

1) Wojt Gminy Kaczory - Brunon Wolski.
2) Sekretarz Gminy - Iwona Swi^tkowska.
3) Skarbnik Gminy - Agnieszka Grabarska.
4) Radca prawny - Danuta Boniowska.
5) Kierownik Posterunku Policji w Kaczorach - Jakub Gniot.
6) Przedstawiciele Polskich Sieci Elektroenergetycznych S.A. - Olgierd Zyromski,

Waldemar Lewandowski.

7) Wspolautor opracowania planu zagospodarowania przestrzermego - Kazimiera
Nowacka.

8) Radni Rady Gminy - wg listy obecnosci.

Radni nieobecni: Rvszard Grzelak.

ad. pkt 1/ Sprawy porz^dkowe.

Obrady dziewi^tnastej sesji Rady Gminy Kaczory otworzyl oraz im przewodzil Pan
Stefan Kowal - Przewodnicz^cy Rady Gminy Kaczory. Obrady rozpocz^ty si? o godz. w
sali Gminnego Osrodka Kultury w Kaczorach.

Po powitaniu radnych i gosci, Przewodnicz^cy Rady Gminy Kaczory stwierdzil, ze na
podstawie listy obecnosci w posiedzeniu uczestniczylo 14 radnych, co wobec ustawowego
skladu Rady wynosz^cego 15 osob stanowilo quorum pozwalajqce na podejmowanie
prawomocnych uchwal - lista obecnosci radnych stanowi zatqcznik nr 1 do niniejszego
protokotu.

^  Przewodniczqcy Rady Gminy poinformowal, ze protokol z osiemnastej sesji z dnia
12 lutego 2021 r. wylozony jest do wglqdu w trakcie sesji. Jezeli do kohca obrad nie zostanq
zgloszone przez radnych uwagi wobec jego tresci, to uwazac b?dzie, ze protokol zostal przez
Rad? przyj?ty.

Do kohca obrad radni nie wniesli zastrzezeh i uwag do tresci w/w protokolu. Zgodnie
z wczesniejszq zapowiedziq uznano, ze protokol zostal przez Rad? Gminy przyjqty bez
poprawek.

W tym momencie Pan Stefan Kowal Przewodniczqcy Rady Gminy za jednoglosnq zgodq rady
udzielil glosu przybylym na sesj? tj.:

1. Kierownikowi Posterunku Policji w Kaczorach Panu Jakubowi Gniotowi, ktory na
wst?pie podziqkowal za zaproszenie. Nastqpnie przybli:^l swojq karier? w policji. Zwrocil
uwag?, iz najwazniejsze sq dobre i szczere relacje z mieszkahcami gminy Kaczory. Swojq
sluzb? pragnie pelnic w oparciu o doswiadczenie oraz wiedz? radnych o gminie. Zwrocil si?
tez z prosbq o wyrozumialosc.



Pvtania i uwaei:

Radny Dariusz Krupa - Czy Posterunek Policji w Kaczorach posiada telefony shizbowe?
Zwrocii si^ z prosb^, aby udost?pnic mieszkancom takie nr w gablotach.

Odp. J. Gniot - Dzielnicowi w rejonach sluzbowych w gablotach juz udost^pnili stosowne
informacje.

Radny Andrzej Rybinski - Jaka jest ilosc dzielnicowych pracuj^cych na posterunku policji?
W jakim systemic oraz w jakie dni b?dzie funkcjonowal posterunek?

Odp. J. Gniot - Wskazal, ze s^ to 2 etaty, jak dotychczas. Niestety nie jest mozliwe dokladne
wskazanie godzin pelnienia sluzb przez fiankcjonariuszy.

Radny Damian Nowak - Czy mial pan kontakt z poprzednim kierownikiem? Czy zostal Pan
wdrozony przez niego czy raczej na wlasnych bl?dach b?dzie Pan si? uczyl.

Odp. J. Gniot - Mam kontakt z poprzednim kierownikiem.

Radny S. Kowal - Na jakie aspekty planujecie potozyc nacisk, jesli chodzi o dzialania na
terenie gminy. Radny wyjasnil, ze od mieszkancow docieraj^ glosy, ze glowny nacisk kadzony
jest na kwestie dotycz^ce komunikacji drogowej, natomiast oczekiwane s^ bardziej dzialania
prewencyjne, zwi^zane z zapobieganiem chuligahstwu.

Odp. J. Gniot - Jest to trudne pytanie. Aktualnie panuj^ca sytuacja wymaga w pierwszej chwili
podejmowania dzialan pod k^tem Sars-Cov2. Z uwagi na zdobyte doswiadczenie planuje
skupic si? na przest?pczosci. Policjanci wydziahx patrolowego b?d4 patrolowac gmin? oraz
ujawniac wykroczenia.

Radny Henryk Witt, A. Rybinski - Poinformowali, ze mieli okazj? poznac nowych
funkcjonariuszy. Podzi?kowali za dotychczasow^ pomoc i uzyskane informacje.

Radny Henryk Kalka - Zwrocii uwag?, iz mieszkahcy oczekuj^ od policji poczucia
bezpieczenstwa.

Radny D. Krupa - Podkreslil, ze jakis czas temu piano wane bylo zlikwidowanie posterunku
policji, lecz m.in. dzi?ki radnym z naszej gminy nie doszlo do takiej sytuacji. Dodal, ze radni
oczekuj^ wspolpracy, a nie wyrabiania statystyk na mandatach.

2. Przedstawicielowi Polskich Sieci Elektroenergetycznych Panu Olgierdowi Zydowskiemu,
ktory w formic prezentacji przybli:^l inwestycj? budowy linii elektroenergetycznej 400 kV
relacji Dodimowo - Zydowo - Kierzkowo - Pila - Krzewina oraz dokonal charatoerystyki
Polskich Sieci Elektroenergetycznych Spolki Skarbu Pahstwa (prezentacja stanowi zatqcznik
nr 2 do niniejszego protokolu).

Pvtania i uwaei:

Radny Kazimierz Zalachowski - Czy nowa linia b?dzie dwutorowa?



Odp. Przedstawiciel PSE Pan Olgierd Zydowski - Tak, w opinii pracownika b^dzie ona
wygl^dala w taki sam sposob jak ta w stron? Bydgoszczy.

Radny S. Kowal - W jakiej odleglosci b^dzie biegla ona od istniej^cej linii 400 kV?

Odp. Przedstawiciel PSE Pan O. Zydowski - Musi zostac utrzymana odieglosc ok. 30 metrow
od skrajnych przewodow, przy czym na terenie lasow panstwowych, zgodnie z ich zyczeniem,
przy goto wywana jest jako linii nadlesna bez wycinania pasa pod lini^.

Radny Stanislaw Mizerkiewicz - Poprosil o przyblizenie kwestii nowych zrodel energii, np.
farmy wiatrowych, elektrowni atomowych?

Odp. Przedstawiciel PSE Pan Olgierd Zydowski - Jest to temat rzeka. Polskie Sieci
Elektroenergetyczne jako firma na zadnym etapie nie zajmuj^ si? wytwarzaniem pr^du ani jego
sprzedawaniem. Plany s^ dosyc szeroko zakrojone. Wskazane s^ 2 lokalizacje elektrowni
j^drowych. Omawiana linia jest elementem ci^gu energetycznego, ktorego dalszym elementem
b?dzie budowany obecnie kabel podmorski, pol^czenie Polski z Litw^. Linia ta jest wpisana w

^  ci^g liniowy, ktory b?dzie do tego kabla prowadzil. Ma na celu synchronizacj? energetyki
krajow nadbahyckich z Europe kontynentaln^. Trwaj^ przygotowania do budowy bardzo
duzych farm wiatrowych na Baltyku i wyprowadzenie mocy z tych farm takze b?dzie odbywalo
si? m.in. dzi?ki tej linii, a takze kilku zupelnie nowych linii, ktore powstanq w tym celu, na
wschod od gminy Kaczory.

Radny A. Rybinski - Czy obecna siec (przy du^m wzroscie p61 fotowoltaicznych) jest w
stanie sobie poradzic, udzwign^c? Czy nie b?dzie ograniczeh w budowie fotowoltaiki.

Odp. Przedstawiciel PSE Pan O. Zydowski - Ograniczenie b?dzie zapewne pod lini^, poniewaz
nie b?dzie mozliwe postawienie tam fotowoltaiki. Na calej trasie budowy linii gmina Kaczory
jest jedn^ z dwoch, gdzie nie b?dzie energetyki wiatrowej. Wsz?dzie tam, gdzie bylo wiadomo
o planach budowy takiej sieci wiatrowej zostalo to uwzgl?dnione. Odnosnie fotowoltaiki, jesli
bylo wiadomo, ze moze powstac taka instalacja to starano si? nie planowac tam linii, zeby nie
zniszczyc takiego przedsi?wzi?cia. Odnosnie wytrzymalosci systemu nalezy kierowac si? do
operatora zbieraj^cego t? energi?. Z dost?pnych opracowah wynika, ze Enea ma dosyc dobrze

^  rozbudowan^ swoj^ siec dystrybucyjn^.

Radny Jan Kieruj - Czy tam gdzie slupy powstaj^ musi zostac odrolniony teren?

Odp. Przedstawiciel PSE Pan Olgierd Zydowski - Kwestie podatku musi uwzgl?dnic operat. Z
racji tego, ze zagadnienie przekwalifikowania ziemi pod slupem to jest swieze zagadnienie
zdarzaly si? rozmaite interpretacje prawne na szczeblu powiatow. Generalnie pozostaje to w
takiej formie w jakiej bylo. Z uwagi na rozmaite wykladnie prawa prowadzone s^ prace, aby to
ujednolicic, przede wszystkim z korzysci^ dla danego wlasciciela grvmtow.

Porzadek XIX sesii Radv Gminv Kaczory;

1. Sprawy porzqdkowe.
2. Sprawozdanie nt. dzialalno^ci w minionym okresie:

- przewodnicz^cych komisji,

- Wojta.



3. Informacja o wynikach przeprowadzonych konsultacji z mieszkancami Gminy Kaczory
w sprawie nadania statusu miasta.

4. Podj^cie uchwaly w sprawie wyst^pienia z wnioskiem o nadanie statusu miasta
miejscowosci Kaczory.

5. Podj^cie uchwaly w sprawie zmiany uchwaly budzctowcj na 2021 r.
6. Podj^cic uchwaly w sprawie zmiany Wiclolctnicj Prognozy Finansowcj Gminy Kaczory

na lata 2021 - 2026.

7. Podj^cic uchwaly w sprawie pomocy finansowcj Powiatowi Pilskiemu na dofinansowanie
remontu lazienek Warsztatu Terapii Zaj^ciowcj w Morzewie.

8. Podj?cie uchwaly w sprawie srodkow stanowi^cych fimdusz solecki.
9. Podj?cie uchwaly w sprawie Programu opieki nad zwierzftami bezdomnymi oraz

zapobiegania bezdomnosci zwierz^t na terenie Gminy Kaczory w 2021 roku.
10. Podj^cie uchwaly w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi

^milowo - dzialki 347 i 348.
11. W sprawie uchwalenia Gmiimego Programu Przeciwdzialania Narkomanii na rok 2021.
12. Podj^cie uchwaly w sprawie rozpatrzenia petycji.
13. Podj^cie uchwal w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rolnictwa Ochrony

Srodowiska.

14. Podj^cie uchwal w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego,
Praworz^dnosci i Budzetu.

15. Podj^cie uchwal w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury
i Sportu.

16. Informacja o zlozonych interpelacjach.
17. Wolne wnioski i zapytania.
18. Odpowiedzi na zapytania i wnioski.
19. Zakonczenie.

Przewodniczqcy Rady Gminy poinformowal, ze zgodnie z art. 20 ust. laustawj^ z dnia 8
marca 1990 r. o samorz^dzie gmiimym Rada Gminy Kaczory moze wprowadzid zmiany
w porz^dku sesji bezwzgl^dn^ wi^kszosci^ glosow ustawowego skladu rady.

Rada Gminy nie wniosla zmian w porz^dku XIX sesji.

ad. pkt 2 / Sprawozdania nt. dziatalnosci w minionym okresie.

Radny H. Kalka - Przewodnlcz^cy Komisji Rewizyjnej - Komisja Rewizyjna odbyla
wspolne posiedzenie z Komisji Rolnictwa i Ochrony Srodowiska w dniu wczorajszym.
Tematem spotkania bylo omowienie uchwal przedstawianych podczas dzisiejszej sesji. Obie
komisje wykazaly jednoglosnosc oraz wypowiedzialy si§ pozytywnie co do proponowanych
uchwal. Dwie lub trzy z nich s^ prolongat^ uchwal podejmowanych juz wczesniej, mieinowicie
chodzi o fimdusz solecki fimkcjonuj^cy prawdopodobnie od 2013 r. Temat ten jest
podejmowany kazdego roku, kazdorazowo przedstawiane s^ te same argumenty. Wsrod
radnych zdarzaj^ si? osoby, ktore popieraj^ wyodr?bnienie takiego fimduszu, wi?kszosc jest
przeciw. W aktualnym ukladzie w opinii radnego nie ma potrzeby wprowadzania takiego
fimduszu. Oczywiscie kazdy ma prawo mice inne zdanie. Podczas spotkania komisji Avywi^zala
si? dyskusja odnosnie statusu miejscowosci Kaczory. Radny podniosl kwesti? wskazywan^
przez cz?sc mieszkahcow odnosnie wzrostu podatkow po zmianie statusu. Wskazal, ze to
przeksztalcenie jest symboliczne, a gldwn^ roznicq byloby to, ze siedziba urz?du rniescilaby
si? w miescie. Zauwazyl, ze pojawiajq si? zarzuty odnosnie tego, ze czynione s^ starania o
nadanie praw miejskich, natomiast nie s^ wykonywane irme pilniejsze potrzeby.



Radny D. Krupa - Przewodnicz^cy Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu -
Wskazai, ze komisja ta odbyla wspolne posiedzenie z Komisji Rozwoju Gospodarczego,
Praworz^dnosci i Budzetu. Omowil po krotce poszczegolne projekty uchwal, ktore Komisje
oceniiy pozytywnie nie wnosz^c uwag. W kwestii funduszu soleckiego wyjasnil, ze dyskusja
pomi^dzy radnymi nie doprowadzila do zaj?ciaprzez nich jednolitego stanowiska. W wolnych
wnioskach padla prosba o wyjasnienie niedokonczonej inwestycji dotycz^cej oswietlenia na
drodze t^cz^cej Kaczory z Morzewem. Ponadto cztonkowie komisji zwrocili uwag? na
panuj^cy balagan w obr?bie sklepu OS oraz pojawiaj^ce si? kiopoty z now^ firm^ wywoz^cq
odpady komunalne - niewlasciwe przekazywanie workow na odpady.

Wojt Gminy Kaczory - Brunon Wolski - Wiodqcym tematem dzisiejszej sesji jest podj?cie
uchwaiy w sprawie nadania praw miejskich miejscowosci Kaczory. Podj?cie tej uchwaly b?dzie
momentem historycznym. Pan Wojt wskazai, iz rozwoj gminy jest zrownowazony, kazda z
miejscowosci jest jednakowo rozwini?ta. Zostaly zrealizowane inwestycje umozliwiaj^ce zycie
mieszkancom w kazdej z miejscowosci. Temat nadania praw miejskich nie zostalby podj?ty w
przypadku, gdyby ktoras z miejscowosci nie dorownywalaby poziomem rozwoju do
pozostalych. Zaproponowal, aby czlonkowie rady gminy oraz rad soleckich odwiedzili

^  wszystkie miejscowosci w gminie i obejrzeli jak si? prezentuj^. Starania te docenili mieszkancy
i mimo pandemii konsultacje spoleczne spelnily, a nawet przewyzszyiy oczekiwania.
Podzi?kowal za zaangazowanie radnym, ktorzy przyblizali ten temat mieszkancom oraz
rowniez sohysom. Przekazal slowa uznania dla mieszkancow, nie tylko Kaczor, ale rowniez
calej gminy, poniewaz w ocenie Pana Wojta wyniki konsultacji spolecznych pokazaiy, ze
mieszkancy calej gminy czuj^ si? jedn^ spolecznosci^. Z uzyskania praw miejskich przez
Kaczory nie b?d4 korzystali sami mieszkancy Kaczor, ale rowniez okolicznych miejscowosci.
Siedzib^ gminy b?dzie miasteczko, miasto. Zauwazyi, ze przy rozwoju miasta b?d4 rowniez
rozwijaly si? miejscowosci w gminie, nie gorzej niz dotychczas.
Pan Wojt odniosl si? do kwestii funduszu soleckiego, podczas omawiania ktorego mi?dzy
radnymi wywi^zala si? dyskusja. W Jego ocenie nie sprzyja on zadnemu rozwojowi gminy ani
poszczegolnym miejscowosci^. Dzi?ki dotychczas wypracowanym metodom mamy rozwoj
gminy na obecnym poziomie. |Fundusz solecki s^ to rozdrobnione pieni^dze, ktore bardzo
latwo mog4 zostac przeznaczone na nieznacz^ce inwestycje. Maj^c wi?ksz4 pul? srodkow
moma w jednym roku dokonac inwestycji w jednej miejscowosci, w roku kolejnym w innej.
Zwrocil si? do radnych z prosb^ o odst^pienie od decyzji o ustanowieniu funduszu soleckiego,

^  poniewaz to niekorzystnie wplywa na rozwoj gminy. Coraz wi?cej gmin, ktore mialy
uchwalony taki fundusz rezygnuj^ z tego pomyslu.
Ponadto zaapelowal o cierpliwosc w kwestii drog gnmtowych. Inwestycje te zostan^
zrealizowane w niedalekiej przyszlosci.
W najblizszym czasie budynek urz?du gminy nabierze finalnego wygl^du. Przygotowywane sq
plany drugiego etapu - modemizacja wn?trza budynku bez uzyskania pozwolen. Trzecim
etapem b?dzie przebudowa urz?du z budow^ windy. W najblizszym czasie zostan^ ogloszone
przetargi na inwestycje zaplanowane na ten rok.

ad. pkt 3/ Informacja o wynikach przeprowadzonych konsultacji
z mieszkancami Gminy Kaczory w sprawie nadania statusu miasta.

Fan! Iwona Swiatkowska Sekretarz Gminy przedstawila informacj? o wynikach
przeprowadzonych konsultacji z mieszkancami Gminy Kaczory w sprawie nadania statusu
miasta (w/w wyniki stanowiq zalqcznik nr 3 do niniejszego protokoiu).



Pvtania i uwaei: Nie zdoszono.

ad. pkt 4/ Podj^cie uchwaly w sprawie wyst^pienia z wnioskiem o nadanie
statusu miasta miejscowosci Kaczory.

Pan Stefan Kowal - Przewodniczgcy Rady Gminy Kaczory odczytal projekt uchwaiy w
sprawie wyst^pienia z wnioskiem o nadanie statusu miasta miejscowosci Kaczory.

Pvtania i uwaei:

Radny A. Rybinski - Podkreslil, ze mimo opinii niektorych osob, frekwencja konsultacji
spolecznych w gminie Kaczory byla wysoka. Duzo osob wyrazalo si? pozyty wnie w tej kwestii.
Podzi?kowal mieszkancom oraz radnym za tak duze zaangazowanie w t? spraw?. Przedstawil
dane dotycz^ce konsultacji spolecznych z 10 innych gmin, w ktorych rowniez starano si? o
uzyskanie statusu miasta.

Radny S. Kowal - Podzi?kowal wszystkim osobom, ktore przyczynily si? do stworzenia oraz ^
przeprowadzenia ankiety. Zwrocil uwag? na dynamik? rozwoju miejscowosci oraz wzrost
liczby mieszkahcow w poszczegolnych latach.

Rada Gminy w obecnosci 14 radnych w glosowaniu jawnym jednoglosnie podj?}a uchwal? Nr
XIX/156/2021 Rady Gminy Kaczory z dnia 19 marca 2021 r. w sprawie wyst^pienia z
wnioskiem o nadanie statusu miasta miejscowosci Kaczory {uchwala oraz imienny wykaz
glosowania stanowiq zalqczniki nr 4, 5 do niniejszego protokolu).

Przewodnicz^cy obrad oglosit 10 minutow^ przerw?.
Po przerwie wznowil obrady.

ad. pkt 5/ Podj^cie uchwaiy w sprawie zmiany uchwaiy budzetowej na 2021r.

Pani Agnieszka Grabarska - Skarbnik Gminy odczytala projekt uchwaiy w sprawie zmiany
uchwaiy budzetowej na 2021 r. ^

Pvtania i uwaei: Nie zeloszono.

Rada Gminy w obecnosci 14 radnych w glosowaniu jawnym jednoglosnie podj?la uchwal? Nr
XIX/157/2021 Rady Gminy Kaczory z dnia 19 marca 2021 r. w sprawie zmiany uchwaiy
budzetowej na 2021 r. (uchwata oraz imienny wykaz glosowania stanowiq zalqczniki nr 6, 7
do niniejszego protokolu).

ad. pkt 6/ Podj^cie uchwaiy w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Kaczory na lata 2021 - 2026.

Pani A. Grabarska - Skarbnik Gminy odczytala projekt uchwaiy w sprawie zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kaczory na lata 2021 - 2026.

Pvtania i uwaei: Nie zeloszono.



Rada Gminy w obecnosci 14 radnych w glosowaniu jawnym jednoglo^nie podj?la uchwal? Nr
XIX/158/2021 Rady Gminy Kaczory z dnia 19 marca 2021 r. w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Kaczory na lata 2021 - 2026 (uchwata oraz imienny wykaz
gtosowania stanowiq zatqczniki nr 8, 9 do niniejszego protokolu).

ad. pkt 7/ Podj^cie uchwaly w sprawie pomocy finansowej Powiatowi
Pilskiemu na dofinansowanie remontu lazienek Warsztatu Terapii

Zajfciowej w Morzewie.

Radny K. Zalachowski - Wiceprzewodnicz^cy Rady Gminy Kaczory odczytal projekt
uchwaly w sprawie pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na dofinansowanie remontu
lazienek Warsztatu Terapii Zaj^cioweJ w Morzewie.

Pvtania i uwaei: Nie zgloszono.

Rada Gminy w obecnosci 14 radnych w glosowaniu jawnym jednoglosnie podj?la uchwal? Nr
XIX/159/2021 Rady Gminy Kaczory z dnia 19 marca 2021 r. w sprawie pomocy finansowej
Powiatowi Pilskiemu na dofinansowanie remontu lazienek Warsztatu Terapii Zaj^ciowej w
Morzewie (uchwata oraz imienny wykaz gtosowania stanowiq zatqcznitd nr 10, 11 do
niniejszego protokotu).

ad. pkt 8/ Podjfcie uchwaly w sprawie srodkow stanowi^cych fundusz
sotecki.

Radny K. Zalachowski - Wiceprzewodniczqcy Rady Gminy Kaczory odczytal projekt
uchwaly w sprawie srodkow stanowi^cych fundusz solecki.

Pvtania i uwaei:

Radny D. Nowak - Wskazal, iz w kwestii funduszu soleckiego ma odmienne zdanie niz
pozostali radni. W opinii radnego argumenty, ze sokysi nie zgadzaj^ si? lub takie, ze solectwo
straci - s^ niesprawiedliwe. solectwa, ktore chcialyby sprobowac skorzystac z takiego
rozwi^zania, jednak decyzj^ wi?kszosci nie b^d^ mieli na to szansy. Radny uwaza, iz jednym
z podstawowych argumentow za stworzeniem takiego funduszu jest ch?c zmniejszenia
dysonansu mi?dzy inwestycjami wysokobudzetowymi a tymi najmniejszymi. Radny wyrazil
zdanie, iz b?dzie glosowal za powstaniem o funduszu.

Radny Grzegorz Puchala - Soltys wsi Zelgniewo rowniez wyrazil ch?c wyodr?bnienia
takiego funduszu, w zwi^zku z czym radny rowniez b?dzie za funduszem.

Radny D. Nowak - Zastanawial si? czy jako gmina miejsko-wiejska nie b?dziemy za chwil?
zobligowani do podj?cia w/w uchwaly. Zasugerowal, aby pilotazowo sprobowac wprowadzic
takie rozwi^zanie w jednym lub dwoch solectwach, by przekonac si? jak to wyglqda i
wyci^gn^c odpowiednie wnioski. Jesli si? nie uda to trudno, poniewaz te srodki i tak wracajq
do budzetu.

Pani Dannta Boniowska - radca prawny - Kwoty otrzymane z funduszu s^ niewielkie.

7



Radny D. Nowak - Poinformowal, ze ma swiadomo^c zakresu otrzymanej kwoty. W opinii
radnego na realizacj? potrzeb miejscowosci Dziembowo wystarczyloby nawet 10-20% tej
kwoty.

Radny A. Rybinski - Wskazal, iz po cz^sci zgadza si? ze swoim przedmdwc^. Jednak w Jego
uznaniu powinny bye przyznawane granty. Jake argument wskazuje, ze je^Ii zostan^ pozyskane
prawa miejskie to b?dziemy mieli do czynienia z budzetem obywatelskim. Natomiast teraz,
nale:^ wskazac plusy i minusy funduszu soleckiego. Zaproponowal, aby radni z sohysami
przygotowali takie zestawienie i jesieni^ podczas zebran wiejskich przedstawili wyniki takiej
konsultacji. Zwrocil uwag?, iz gmina ma zrownowazony budzet, jednak nie wiadomo czy w
obecnych czasach uda si? go utrzymac w takim ksztalcie. Wyrazil opini?, iz polowa kwoty z
funduszu inwestycyjnego moze zostac spozytkowana na inne cele niz pierwotnie zaiozone
inwestycje. Radny widzi najwi?kszy problem w tym, ze nie ma wspoipracy, by pobudzac
mieszkancow do aktywnosci. W opinii radnego nalezy podj^c dzialania wlasnie w tym
kierunku.

Wojt Gminy B. Wolski - Fundusz byl tworzony po to, aby pobudzic aktywnosc spoleczn^ ^
wsrod mieszkancow poszczegolnych miejscowosci, ale doty czy to miejscowosci, wktorych nie
S4 czynione zadne dzialania. Natomiast w naszej gminie kazdy soltys jest zaangazowany w
^cie swojej miejscowosci i nie czeka, az ktos podejmie dzialania, tylko sam podejmuje
inicjatyw? i zwraca si? po srodki na aktualne potrzeby mieszkancow. Obecnie remontowane S4
sanitariaty w domach kultury. Ze srodkdw funduszu soleckiego poszczegolne miejscowosci nie
bylyby w stanie samodzielnie podj^c si? takich inicjatyw. Zaangazowanie soltysow oraz rad
soleckich jest bardzo duze, co widac w kazdej miejscowosci. Zaproponowal odwiedzenie
kazdej z solectw, aby przekonac si? o efektywnosci dzialan soltysow.

Radny H. Witt - Byl przekonany o celowosci zrownowazonych dzialan w gminie, ktore
przynosz^ efekty. W opinii radnego potrzeby nalezy zglaszac do gminy, by przekonac si?, iz s^
one realizowane. Zaapelowal, aby po zakonczeniu pandemii nie zapominac o organizacjach
pozarz^dowych i na nowo je pobudzac do dzialania. Jesli pojawi^ si? jakies srodki zewn?trzne,
zeby gmina potrafila je do siebie przygam^c.

Radny A. RybMski - Poparl slowa Pana Wojta. Zaproponowal, aby nie robic wycieczki po ^
miejscowosciach w gminie Kaczory, tyko po s^siednich, w ktorych funkcjonuje taki fundusz i
na ich przykladzie przekonac si? jak to wyglqda, dopytac o niego.

Radny S. Mizerkiewicz — Zaproponowal w okresie pandemii nie wprowadzac nowych
rozwiqzan jakim jest fundusz solecki.

Radny H. Kalka - Z racji wi?kszego doswiadczenia przychylil si? do slow Pana Wojta w w/w
sprawie.

Radny D. Nowak - W opinii radnego zdecydowana wi?kszosc gmin, ktore wprowadzily
fundusz solecki przeprowadzily analiz? plusow i minusow i nie trzeba si? o to martwic.

Radny S. Kowal - Zwrocil uwag?, iz gmina Kaczory jest w grupie gmin, ktore majq 30%
stopien zwrotu z funduszu soleckiego. W chwili obecnej, za rok ubiegly ksztaltuje si? to na
poziomie 18%, czyli jest to niewielka kwota. Zakladajqc, ze jezeli chcielibysmy przeprowadzic



to we wszystkich miejscowosciach w sposob prawidlowy musialby zostac zatrudniony jeszcze
jeden dodatkowy pracownik w urz^dzie gminy.

Rada Gminy w obecnosci 14 radnych w glosowaniu jawnym podjfla wifkszosci^ glosdw (za
12 glosow, przeciw 2 glosy, wstrzymal si? 0 glosow) uchwal? Nr XIX/160/2021 Rady Gminy
Kaczory z dnia 19 marca 2021 r. w sprawie srodkbw stanowi^cych fundusz solecki (uchwaia
wraz z imiennym wykazem gtosowania stanowiq zalqczniki nr 12,13 do niniejszego protokotu).

ad. pkt 9/ Podjfcie uchwaly w sprawie Programu opieki nad zwierz^tami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomnosci zwierz^t na terenie Gminy
Kaczory w 2021 roku

Pan K. Zatachowski - Wiceprzewodnicz^cy Rady Gminy Kaczory odczytal projekt uchwaly
w sprawie Programu opieki nad zwierz?tami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomnosci
zwierz^t na terenie Gminy Kaczory w 2021 roku.

^  Pvtania i uwaei:

Radny A. Rybinski - He zwierz^t z terenu gminy znajduje si? obecnie w schronisku? Czy
oplacana co miesi^c kwota jest wystarczaj^ca? Czy gmina kontroluje w jakich warunkach te
zwierz?ta tam przebywaj^? Radny opisal zl^ sytuacj? jak^ zastal podczas adopcji psa ze
schroniska.

Odp. Pan Wojt B. Wolski - Aktualnie w schronisku przebywaj^ 4 pieski. Miesi?czny koszt
utrzymania wynosi okolo 250 zl na 1 sztuk?. Kontrol? nad warunkami sprawuje lekarz
weterynarii.

Radny S. Kowal - Wskazal, ze moma dojsc do wniosku, iz Polsce wyst?puj4 tylko psy i koty,
ktore s^ traktowane jak „swi?te krowy w Indiach". W opinii radnego dozywotnie trzymanie psa
w schronisku jest niewlasciwe.

Radny H. Kalka - Zgodzil si? z opini^ przedmowcy, iz mamy do czynienia z procesem
humanizacji zwierz^t. Jest to zwi^ane z ekoterroryzmem.

Rada Gminy w obecnosci 14 radnych w glosowaniu jawnym podjfta wifkszosci^ glosow (za
13 glosow, przeciw 0 glosow, wstrzymal si? 1 glos) uchwal? Nr XIX/161/2021 Rady Gminy
Kaczory z dnia 19 marca 2021 r. w sprawie Programu opieki nad zwierz?tami bezdomnymi
oraz zapobiegania bezdonmosci zwierz^t na terenie Gminy Kaczory w 2021 roku {uchwaia
wraz z imiennym wykazem glosowania stanowiq zalqczniki nr 14,15 do niniejszego protokolu).

ad. pkt 10/ Podj^cie uchwaly w sprawie miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego wsi Smitowo - dziatki 347 i 348

Pan! Kazimiera Nowacka wspolautorka opracowania przedstawila zalozenia w/w planu
miejscowego i omowila procedury planistyczne. Poinformowala, is. przed odczytaniem
projektu uchwaly nalezy przeglosowac uwag? wniesion^ do w/w planu od osoby fizycznej.
W/w przedstawila uwag? do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi
Smilowo - dzialki 347 i 348.



Tresc uwagi:

B^d^c wlascicielem dzialki nr 188/14 s^siaduj^cej zobszarem obj^tym powstaj^cym planem
nie zgadzam si? z zapisem §7 ust. 1 pkt 1 jego projektu. Jest on niejednoznaczny i w przyszlosci
moze pozwolic na korzystanie z mojej nieruchomosci do „obslugi komunikacyjnej".

Uwaga dotyczy calego obszaru planu.

Uwaga nieuwzgl?dniona — obsluga komnnikacyjna terenow przyleglych z drog wewn?trznych
(niepublicznych, prywatnych) mozliwa jest wyl^cznie za zgod^ wladaj^cych t^ drog% a zapisy

i  planu miejscowego musz^ przewidziec wszystkie mozliwe scenariusze.
i
I  Rozstrzygni?cie o sposobie rozpatrzenia uwag wniesionych do projektu miejscowego planu
!  zagospodarowania przestrzennego stanowi zal^cznik nr 3 do uchwaly.

Pvtania 1 uwagi;

I  Radny K. Zalachowski - Zwrocil uwag?, ze podczas posiedzenia komisji temat ten zostal
j  szczegoiowo omowiony przez pracownika urz?du. W opinii radnego w/w uwaga, jest
I  bezzasadna.

Rada Gminy w obecnosci 14 radnych w glosowaniu jawnym jednogtosnie nie uwzgl?dni}a w/w
uwagi.

I
I

W dalszej cz?sci przeglosowano jednogloiinie przez podniesienie r?ki stawki sluz^cej
naliczeniu oplaty od wzrostu wartosci nieruchomosci dla wszystkich terenow obj?tych planem.
Zgodnie z ustaleniami dokonanymi na posiedzeniach Komisji zaproponowano w § 11
przedmiotowej uchwaly wpisac stawk? shiz^c^ naliczeniu oplaty od wzrostu wartosci
nieruchomosci dla wszystkich terenow obj?tych planem w wysokosci 30%.

Radny K. Zalachowski - Wiceprzewodniczgey Rady Gminy Kaczory odczytal projekt
uchwaly w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Smilowo -
dzialki 347 i 348.

Pvtania i uwagi: Nie zeloszono.

Rada Gminy w obecnosci 14 radnych w glosowaniu jawnym jednogtosnie podj?ta uchwal? Nr
XIX/162/2021 Rady Gminy Kaczory z dnia 19 marca 2021 r. w sprawie miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego wsi Smilowo - dzialki 347 i 348 (uchwala wraz z
zaiqcznikami oraz imiennym wykazem glosowania stanowiq zalqczniki nr 16,17 do niniejszego
protokolu).

ad. pkt 11/ Podjfcie uchwaly w sprawie uchwalenia Gminnego Programu
Przeciwdzialania Narkomanii na rok 2021

Pan Stefan Kowal - Przewodnicz^cy Rady Gminy Kaczory odczytal projekt uchwaly w
sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdzialania Narkomanii na rok 2021.

Pvtania i uwagi: Nie zeloszono.
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Rada Gminy w obecnosci 14 radnych w glosowaniu jawnym jednoglosnie podjfta uchwal? Nr
XIX/163/2021 Rady Gminy Kaczory z dnia 19 marca 2021 r. w sprawie uchwalenia Gminnego
Programu Przeciwdzialania Narkomanii na rok 2021 (uchwala wraz z zatqcznikiem oraz
imiennym wykazem gtosowania stanowiq zalqczniki nr 18, 19 do niniejszego protokolu).

ad. pkt 12/ Podjfcie uchwaly w sprawie rozpatrzenia petycji

Pan A. Rybinski - Przewodniczqcy Komisji Skarg Wnioskow i Petycji poinforaiowal, ze w
dniu 8 marca 2021 r. Komisja Skarg Wnioskow i Petycji odbyla posiedzenie, na ktorym
przeanalizowala petycj? i przygotowala projekt uchwaly w tej sprawie. Przewodnicz^cy
KSWiP odczytal projekt uchwaly w sprawie rozpatrzenia petycji, ktora w ocenie radnego byla
zwroceniem uwagi na zagrozenia dla zdrowia wladz lokalnych.

Pvtania i uwagi:

Radny S. Kowal - Szczepionki s^ jedn^ z gl6wnych zdobyczy cywilizacji. W historii znane s^
przypadki, gdy szczepionki ograniczaly smiertelnosc z powodu chorob. Byl zdumiony tresci^
otrzymanej petycji.

Rada Gminy w obecnosci 14 radnych w glosowaniu jawnym jednoglosnie podjfla uchwaly Nr
XIX/164/2021 Rady Gminy Kaczory z dnia 19 marca 2021 r. w sprawie rozpatrzenia petycji
{uchwata wraz z zatqcznikiem oraz imiennym wykazem gtosowania stanowiq zatqczniki nr 20,
21 do niniejszego prototcotu).

ad. pkt 13/ Podjfcie uchwaly w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji
Rolnictwa Ochrony Srodowiska

Radny Jan Kieruj przewodnicz^cy Komisji Rolnictwa i Ochrony Srodowiska odczytal plan
pracy komisji oraz projekt uchwaly w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rolnictwa
Ochrony Srodowiska.

Pvtania i uwagi: Nie zgloszono.

Rada Gminy w obecnosci 14 radnych w glosowaniu jawnym jednoglosnie podj^la uchwal? Nr
XIX/165/2021 Rady Gminy Kaczory z dnia 19 marca 2021 r. w sprawie zatwierdzenia planu
pracy Komisji Rolnictwa Ochrony i§rodowiska {uchwata wraz z zatqcznikiem oraz imiennym
wykazem gtosowania stanowiq zatqczniki nr 22, 23 do niniejszego protokotu).

ad. pkt 14/ Podjfcie uchwaly w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji
Rozwoju Gospodarczego, Praworz^dnosci i Budzetu

Radny Grzegorz Fuchala przewodnicz^cy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Praworz^dnosci
i Budzetu przedstawil plan pracy komisji oraz odczytal projekt uchwaly w sprawie
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, PraworzqdnoSci i Budzetu.

Pvtania i uwagi: Nie zgloszono.
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Rada Gminy w obecnosci 14 radnych w glosowaniu jawnym jednogtosnie podj^la uchwal? Nr
XIX/166/2021 Rady Gminy Kaczory z dnia 19 marca 2021 r. w sprawie zatwierdzenia planu
pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Praworz^dnosci i Budzetu (uchwaia wraz z
zalqcznikiem oraz imiennym wykazem giosowania stanowiq zalqczniki nr 24, 25 do niniejszego
protokoiu).

ad. pkt 15/ Podj^cie uchwaly w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji
Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu

Radny Dariusz Krupa przewodnicz^cy Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu
przedstawil plan pracy komisji oraz odczytal projekt uchwaly w sprawie zatwierdzenia planu
pracy Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu.

Pvtania i uwaei: Nie zgloszono.

Rada Gminy w obecnosci 14 radnych w glosowaniu jawnym jednoglosnie podj^la uchwal? Nr
XIX/167/2021 Rady Gminy Kaczory z dnia 19 marca 2021 r. w sprawie zatwierdzenia planu ^
pracy Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu {uchwaia wraz z zalqcznikiem oraz
imiennym wykazem giosowania stanowiq zalqczniki nr 26, 27 do niniejszego protokoiu).

Ad. pkt. 16/ Informacja o zlozonych interpelacjach.

Do dnia dzisiejszego nie wplyn^ly zadne pisemne interpelacje.

Ad. pkt. 17/ Wolne wnioski i zapytania.

Radny S. Mizerkiewicz - Pytal o tryb nauczania klas I-III, w zwi^zku z tym, iz nauczyciele s^
zaszczepieni.

Odp. Radny S. Kowal - Komunikat o rodzaju przeprowadzanych zaj^c jest podawany
kazdorazowo przez premiera.

Radny A. Rybinski - Podzi^kowal radnemu Grzegorzowi Puchale za podj?cie dzialah
maj^cych na celu oczyszczenie rowu melioracyjnego z Zelgniewa. Poparl takze pomysl
Dariusza Krupy dotycz^cy automatycznego nawadniania boiska, ktore pozwoliloby
zaoszcz^dzic srodki.

Radny Grzegorz Puchala - Przedstawil wniosek Pani Soltys z Brodnej o utwardzenie dr6g w
Jej miejscowosci, ktdre s^ w fatalnym stanie.

Radny Jannsz Michaelis poparl przedmowc^, podkreslaj^c zly stan drog w Brodnej,
zwlaszcza glownej.

Radny K. Zalachowski - Podzi^kowal panu Wojtowi za zapowiedz wizytacji miejscowosci w
gminie. Jest ch^tny do wzi^cia udzialu w takim przedsi^wzi^ciu, zwlaszcza do miejscowosci
Brodna.
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Radny H. Witt - Nawi^zal do wczorajszego posiedzenia komisji, a w szczegolnosci informacji
podanych przez Pani^ Skarbnik odnosnie biez^cych zadan inwestycyjnych. Zaproponowal, aby
podczas realizacji zadania dotycz^cego szatni w Kaczorach na dachu budynku zamontowac
panele fotowoltaiczne, ktore b^d^ wspomagaly i ewentualnie uzupelnialy energi? na
ogrzewanie.

Radny D. Nowak - Przedstawil prosb? prezesow klubow LZS, ktorzy z gminy nadal nie
otrzymali srodkow na fimkcjonowanie.

Radny D. Krupa - Sytuacja w klubach jest niewesola. Zarowno w gminie jak i najblizszych
miejscowosciach nie ma boiska do sparingow. Kluby przed rozpocz^ciem sezonu lub na jego
pocz^tku cz^sto nie maj^ srodkow na pokrycie kosztow wynaj^cia takiego boiska.

Odp. Pan Wojt - Kluby nie rozliczajq si? na czas. Nie otrzymaj^ kolejnych srodkow dopoki
tego nie dopilnuj^.

Radny D. Nowak - Poparl Pana Wojta w w/w kwestii. Wskazai, ze wewn?trzne problemy
niektorych klubow, np. ze Smilowa maj^ wplyw na otrzymanie srodkow przez inne kluby.

Odp. Pan Wojt - Kluby, ktore si? rozliczyly mog^ juz otrzymac srodki z kolejnej transzy.

Ad. pkt. 18/ Odpowiedzi na zapytania i wnioski.

Wojt Gminy B. Wolski - Zauwazyl, iz radni s^ przekonani, ze polnocna cz?sc gminy nie jest
do konca rozwini?ta, w zwi^zku z czym zaproponowal wycieczk? po gminie, aby przekonac
si? naocznie o wygl^dzie poszczegolnych miejscowosci. W kazdej z nich zostaly wykonane
inwestycje w ostatnim czasie, w tym takze w Brodnej, a drogi gruntowe zniszczone po zimie
zostan^ naprawione jak tylko przyjd^ odpowiednie warunki pogodowe. Pan Wojt odniost si?
do zarzutu, ze w Zelgniewie znajduje si? dom bez wody. Wyjasnil, ze gmina na swoj koszt
uzdatniala studnie w tym miejscu. Dodal rowniez, ze wszystkie studnie przy budynkach
sprzedanych przez nadlesnictwo zostaly wyremontowane. Podejmowane s^ kolejne dzialania
maj^ce na celu remont w salach wiejskich w kazdej miejscowosci. Podkreslil, ze nale^ patrzec
na calosc, poniewaz cala gmina jest uporz^dkowana w kazdej miejscowosci.

W dalszej cz?sci Pan Wojt ustosunkowal si? do kolejnych wnioskow zglaszanych na
wczorajszym posiedzeniu Komisji:

- Radny Mariusz Konczak - Poprosil o pomoc w sprawie zapadaj^cego si? asfaltu w
Prawomyslu na zakr?cie kolo krzyza. Kazdego roku droga jest coraz w?zsza i stanowi
zagrozenie przy wymijaniu duzych samochodow.
Dotychczasowy wykonawca mial poszerzyc drog?, aby nie dochodzilo do osuwania si? asfaltu.
W chwili obecnej b?dzie poszukiwany inny wykonawca, ktory si? tego podejmie, aby nie
doszlo do katastrofy drogowej.

- Radny H. Kalka - Poprosil o ustawienie znakow ostrzegawczych na ul. Koscielnej w
Kaczorach informuj^cych o zw?zeniu drogi (strzalki poziome, czerwono -biale).
Zaproponowal takze zmian? organizacji ruchu aby droga na ul. Koscielnej w Kaczorach byla
drog4 glowna a nie jak jest obecnie droga na ul. Brzozowej.
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Kwestie drogi oraz znakow drogowych nalezy przemyslec, poniewaz zmiana
podporz^dkowania drogi nie jest prosta, z uwagi na fakt, iz nalezy wyst^pic z uzgodnieniem do
zarz^du drog.

Ponadto Pan Wojt wyjasnil, ze w sprawie odbioru odpadow jest duzo zastrzezen, uwag
mieszkancow, ktore nale^ przekazac nowemu odbiorcy. Radny A. Rybinski pytai o drog? na
ulicy Gajowej w Kaczorach lecz niestety nie ma jeszcze wystarczaj^cych informacji
pozwalaj^cych oglaszac przetargi.

Podzi?kowal radnym za jednoglosne podj?cie uchwaly o nadaniu praw miejscowosci Kaczory.
Nadanie praw miejskich pomoze unowoczesnic miejscowosci w gminie. Na ternie calej gminy
buduje si? wiele domow, przez co widac, ze ludzie doceniaj^ zrownowazony rozwoj. Wspolnie
razem b?dziemy d^^c do dobrego.

Z uwagi na wieloletnie doswiadczenie Pan Wojt wyrazil przekonanie, ze bez fiinduszu
soleckiego takze zostanie wykonanych w gminie wiele inwestycji. Podkreslal, ze nie warto
rozdrabiac srodkow, lecz skupiac jew jednej puli. Dodal, ze gmina znajduje si? w rankingu
najlepszych gmin w kraju. Pod wzgl?dem rozwoju jest na bardzo wysokim poziomie i to nale:^
dowartosciowywac.

ad. pkt 19/ Zakonczenie.

Po wyczerpaniu porz^dku obrad Pan Stefan Kowal - Przewodniczqcy Rady Gminy
zakonczyl o godz. 15^® dziewi?tnast4 sesj? Rady Gminy Kaczory.

Protokolowala: Przewodniczyl:
f) mDA GMINY KACZORY

GtbWNYSj^CJALISTA yl, Dworcowa 22 ^ ̂WOIVIINY
ds. kadr i obsS^Rady Gminy 64=810 Kaczory

\No\^ wieikopolsKie

Agnieszkaiko^dlowska Stefan Kowal)
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